
ZAPISNIK 

Sa  3. (treće) sjednice Odbora za međunarodne odnose i iseljenike i Odbora za 

evropske integracije Skupštine Crne Gore, održane 21. jula 2014. godine 

 

Sjednica je počela u 13.30 časova. 

Sjednicom su predsjedavali prof.dr Miodrag Vuković, predsjednik Odbora za 

međunarodne odnose i iseljenike i Slaven Radunović, predsjednik Odbora za evropske 

integracije. 

Ispred Odbora za međunarodne odnose i iseljenike sjednici su prisustvovali poslanici 

Nikola Gegaj, mr Danko Šarančić, Koča Pavlović, Mićo Orlandić, Borislav Banović, Žana 

Filipović, Milan Knežević, Suljo Mustafić. 

Ispred Odbora za evropske integracije sjednici su prisustvovali poslanici dr Zoran 

Srzentić, dr Srđan Popović, Obrad Mišo Stanišić, dr Predrag Sekulić, Nada Drobnjak, 

Predrag Bulatović, mr Damir Šehović. 

U svojstvu člana oba odbora sjednici su prisustvovali poslanici Koča Pavlović i mr Dritan 

Abazović. 

Sjednici je prisustvovao potpredsjednik Vlade Crne Gore i ministar vanjskih poslova i 

evropskih integracija dr Igor Lukšić. 

Sjednica je bila otvorena za javnost.  

Nakon što je predsjedavajući sjednicom Miodrag Vuković pozdravio prisutne članove, te 

konstatovao da postoji kvorum za rad i punovažno odlučivanje, za sjednicu je utvrđen 

sljedeći  

 

DNEVNI RED 

1.Razmatranje Izvještaja o radu Ministarstva vanjskih poslova i evropskih 

integracija za 2013. godinu 

U svom uvodnom obraćanju potpredsjednik Vlade Crne Gore i ministar vanjskih poslova 

i evropskih integracija dr Igor Lukšić istakao je da će prethodna godina za Crnu Goru ostati 

upamćena po značajnim i mjerljivim rezultatima, koji su postignuti na planu ostvarivanja 

vanjskopolitičkih prioriteta  naše zemlje, uz napomenu da su pregovori sa Evropskom 

unijom sve intenzivniji i sve suštinskiji, kao i da su poslednje dionice prema NATO 

članstvu uspješno pređene, što ukazuje da je evropska i evroatlantska perspektiva naše 

zemlje sve izvjesnija i sve bliža. Pregovarački proces sa Evropskom unijom dobio je na 

snazi, dinamici i dubini, pregovara se i sarađuje u mnogim društvenim oblastima, 

horizontalno i vertikalno, kompletirana je cjelokupna pregovaračka struktura, 

obrazovano je svih 33 radnih grupa od oko 1300 učesnika sa značajnim brojem 

predstavnika civilnog sektora što je jedinstven slučaj u regionu, istakao je ministar Lukšić.  

Govoreći o procesu pregovora sa Evropskom unijom, ministar Lukšić, napomenuo je da  

je Evropska komisija  procijenila da je Crna Gora ispunila preduslove za otvaranje 



pregovora u oblastima iz poglavlja 23. i 24., privremeno su zatvorena dva pregovaračka 

poglavlja, ali otvoreno je pet novih, što je činilo dominantne aktivnosti tokom 2013.godine 

na planu evropskih integracija. 

Govoreći o NATO integracijama,  ministar Lukšić,  istakao je da je prethodna godina bila 

vrlo intenzivna, nastavljeno je aktivno sprovođenje reformi u svim identifikovanim 

oblastima, Crna Gore uspješno je otvorila IV ANP izrađen po smjernicama NATO-a koji je 

predstavljen oktobra 2013.godine u Briselu, nastavljeno je uspješno učešće u mirovnim 

misijama jačanja globalne bezbijednosti, uz zaključak da nakon predstojećeg samita u 

Velsu, Crna Gora ostaje i dalje posvećena sprovođenju reformi u procesu NATO 

integracija- vladavina prava, javni djalog, reforma obavještajnog sektora i reforma sektora 

odbrane. 

U svom obraćanju članovima Odbora ministar Lukšić je napomenuo da Crna Gora ima 

značajnu ulogu u promovisanju stabilnosti i intenziviranju saradnje između država 

regiona, što je prepoznato od strane onih sa kojima geografski dijelimo prostor, tako i od 

strane naših partnera izvan regiona Zapadnog Balkana. 

Ministar Lukšić, istakao je da Crna Gora kroz aktivnosti u najvažnijim multilateralnim 

organizacijama Ujedinjene Nacije, Savjet Evrope i OEBS, promoviše i štiti svoja prava, što 

je rezultiralo članstvom Crne Goe u Savjetu za ljudska prava UN. 

Polazeći od činjenice da je privlačenje stranih investicija i promocija investicionih 

potencijala sve više zadatak diplomatije u savremenim međunarodnim odnosima, tokom 

2013.godine u Ministarstvu vanjskih poslova i evropskih integracija formiran je Generalni 

direktorat za ekonomsku diplomatiju u cilju predstavljanja ekonomskih interesa naše 

zemlje u inostranstvu i razvoja ekonomskih odnosa sa inostranstvom, istakao je ministar 

Lukšić. 

Govoreći o odnosima između Crne Gore i iseljenika, ministar Lukšić, istakao je da su 

kontakti, odnosi i saradnja sa našim iseljeništvom neodvojivi dio unutrašnjeg razvoja, kao 

i procesa regionalnih, evropskih i evroatlantskih integracija, da dijaspora predstavlja 

prirodnu, društvenu i kulturnu vezu sa inostranstvom i veoma značajan faktor u 

međunarodnoj afirmaciji i promociji modernog crnogorskog društva, pa je u toku 

2013.godine, a na osnovu Odluke Vlade Crne Gore, pri Ministarstvu vanjskih poslova i 

evropskih integracija, osnovana je Uprava za dijasporu. 

Na kraju svog izlaganja ministar Lukšić napomeno je da Crna Gora u 2013.godini ostvarila 

velike i važne rezultate koji ohrabruju i podstiču na dalji predan i temeljan rad. 

Nakon uvodnog obraćanja ministra Lukšića, uslijedila su pitanja i komentari poslanika. 

Poslanik Koča Pavlović u svom uvodnom obraćanju istakao je da je Izvještaj o radu 

Ministarstva vanjskih poslova i evropskih integracija za 2013.godinu neobjektivan, uz 

konstataciju da bi se ostvarili strateški ciljevi, integracija Crne Gore u Ujedinjene nacije i 

NATO, neophodno je biti objektivan i realan što nije slučaj sa predstavljenim Izjveštajem. 

Poslanika Pavlovića, interesovao je stav ministra Lukšića povodom ne dobijanja pozivnice 

za NATO, zatim kakvi su rezultati ekonomske diplomatije, zašto granice sa svim susjednim 

državama nisu definisane, kao i dokle se stiglo sa razgraničenjem sa Republikom 



Hrvatskom u reonu Prevlake, kao i kakvo je stanje sa tenderom za istraživanje nafte i gasa 

u istom reonu. Na kraju svog izlaganja poslanik Pavlović je napomenuo da nedovoljno 

odlučna i efikasna borba protiv organizovanog kriminala i korupcije predstavja 

potencijalnu prijetnju  pregovorima za poglavlja 23. i 24. 

Poslanik mr Dritan Abazović u svom obraćanju istakao je da je Crna Gora diplomatski 

poražena nedobijanjem pozivnice za članstvo u NATO, zbog čega Ministarstvo vanjskih 

poslova i evropskih integracija i ministar Lukšić trebaju da snose odgovornost. Poslanik 

Abazović ocijenio je da je 2013.godinu obilježila afera „Snimak“  uz konstataciju da se sa 

aferama nastavilo i u 2014.godine što po njegovom mišljenju nije dobra slika Crne Gore 

kod evropskih i svjetskih partnera. Poslanik Abazović napomenuo je da imamo izvjesna 

kašnjenja sa realizacijom obaveza iz poglavlja 23. i 24. što svakako može da utiče na 

evropski i evroatlantski put naše zemlje. Poslanika Abazovića interesovalo je zašto 

resorno Ministarstvo i ministar Lukšić nisu reagovali na dešavanja u Gazi, jer ubijanje 

nevinih civila je svakako razlog za reakciju.  

Poslanik Milan Knežević u svom obraćanju istakao je da ne dobijanje pozivnice za NATO 

predstavlja razlog za ostavku ministra Lukšića, uz konstataciju da bi nadležni iz Vlade 

trebali da snose odgovornost zbog ovakvog ishoda Samita. Poslanik Knežević, govoreći o 

odnosima između Crne Gore i susjednih zemalja, istakao je da stiče utisak da je naša 

spoljna politika u pogledu rješavanja granice sa Republikom Hrvatskom neefikasna, te da 

niko od zvaničnika iz Crne Gore nije pokazao  dovoljno hrabrosti i energije da saopšti 

Republici Hrvatskoj da neće dozvoliti kršenje Protokola. Poslanika Kneževića 

interesovalo je što je motivisalo našu Vladu da uvede sankcije Rusiji, zbog čega je došlo do 

narušavanja odnosa između dvije zemlje i da li je ministar Lukšić ili neko  iz Crne Gore na 

spisku lica kojima je Rusija uvela sankcije.  

Poslanik Obrad Mišo Stanišić u svom obraćanju ocijenio je da je Izvještaj sistematičan, kao 

i da je u njemu predstavljeno sve ono što je urađeno tokom prethodne godine na 

objektivan način, a što se tiče evropskih i evroatlantskih integracija u Izvještaju je sve 

rečeno o čemu svoj stav imaju i relevantni međunarodni subjekti. 

Poslanik Slaven Radunović u svom obraćanju ocijenio je da je Crna Gora napravila 

diplomatske promašaje kada je u pitanju uvođenje sankcija Rusiji, kao i reakcija na 

dešavanja u Siriji, čime se naša država svrstala na stranu jedne od zemalja u sukobu. 

Poslanik Radunović, mišljenja je da pitanje Prevlake treba rješavati diplomatskim putem 

uz punu zaštitu interesa Crne Gore. Poslanik Radunović mišljenja je da se vezano za tender 

za istraživanje nafte i gasa u reonu Prevlake, koji je raspisala Republika Hrvatska treba 

pismom obratiti kompanijama koje su otkupile tendersku dokumentaciju u kojim se 

obavještavaju da je teritorija pod arbitražom i da tender nije u skladu sa propisima, jer 

Crna Gora taj dio smatra svojom teritorijom. Govoreći o diplomatsko-konzularnim  

predstavništima, poslanik Radunović, je upitao ministra Lukšića koji su ekonomski efekti 

ambasade u Abu Dabiju i da li je u planu skoro otvaranje ambasade u Skandinavskim 

zemljama. 

Poslanica Žana Filipović u svom obraćanju, ocijenila je Izvještaj kao sistematičan sa 

iscrpnim podacima uz konstataciju da je dinamika saradnje sa državama regiona na 

visokom nivou, što se svakodnevno dokazuje kroz veliki broj sklopljenih sporazuma. 



Poslanica Filipović, mišljenja je da se sva otvorena pitanja sa susjednim zemaljama trebaju 

rješavati diplomatskim putem. 

Poslanik Predrag Bulatović u svom obraćanju, istakao je da je opozicija imala i ima veliki 

doprinos kada su evropske integracije Crne Gore u pitanju, posebno imajući u vidu 

činjenicu da su sve Platforme koje su do sada bile na Odboru za evropske integracije 

jednoglasno usvojene uz podnošenje određenog broja amandmana od strane opozicije 

koji su zajednički sa predstavnicima Vlade usaglašavani i na kraju prihvatani. Govoreći o 

odnosima između Crne Gore i Republike Hrvatske, poslanik Bulatović, mišljenja je da 

pitanje razgraničenja u reonu Prevlake treba riješiti mirnim i diplomatskim putem. 

Poslanika Bulatovića interesovalo je da li bilo zamjerki na neki od projekata koje finansira 

Evropska unija.  

Poslanik Suljo Mustafić  u svom obraćanju, istakao je da je Izvještaj sveobuhvatan, uz 

konstataciju da više pažnje treba posvetiti širenju diplomatsko konzularne mreže, 

posebno kada je riječ o zemljama u kojima živi veliki broj iseljenika. Poslanik Mustafić 

istakao je da treba ubrzati izradu i donošenje Zakona o iseljenicima, uz konstataciju da bi 

bilo dobro da taj Zakon već u septembru bude upućen Skupštini Crne Gore. Poslanik 

Mustafić, zaključio je da resorno Ministarstvo ne reaguje kada su u pitanju dešavanja u 

Gazi, jer ubijanje nevinih civila zaslužuje oštru reakciju. 

Odgovarajući na postavljena pitanja poslanika ministar Lukšić istakao je da imajući u vidu 

resurse sa kojima Crna Gora raspolaže evidentno je da je u 2013.godine nastavljena 

afirmacija Crne Gore na putu evropskih i evroatlantskih integracija uz jačanje regionalne 

saradnje.  

Govoreći o realizaciji aktivnosti vezanih za pregovaračka poglavlja 23. i 24. ministar 

Lukšić istakao je da su urađeni dobri i kvalitetni Akcioni planovi za prednje pomenuta 

poglavlja, kao i da u svakodnevno bilježimo napredak kada je riječ o obavezama koje 

proizilaze iz 23. i 24. poglavlja, uz konstataciju da je Crna Gora i ministarstvo na čijem je 

čelu odlučno da ispuni sve uslove jer napredak u ova dva poglavlja predstavlja napredak 

naše zemlje ka Evropskoj uniji i NATO-u. 

Govoreći o Samitu u Velsu, ministar Lukšić istakao je da Odluka ministara na prednje 

pomenutom Samitu jeste izvjestan napredak Crne Gore na njenom putu ka NATO-u, uz 

napomenu da odluka iz Velsa predstavja izvjesnu refleksiju stanja u NATO alijansi. Po prvi 

put je o Crnoj Gori razgovarano odvojeno od ostalih zemalja aspiranata za ulazak u NATO, 

istakao je ministar Lukšić, uz uvjerenje da će već naredne godine Crna Gora dobiti 

pozivnicu za ulazak u NATO. 

Govoreći o regionalnim odnosima, ministar Lukšić istakao je da je Crna Gora katalizator 

dobrosusjedskih odnosa i saradnje, posebno imajući u vidu zalaganje naše zemlje za 

jačanje saradnje među zemljama regiona kada je riječ o borbi protiv organizovanog 

kriminala i korupcije, ukidanje poslovnih barijera, ekonomskoj saradnji kroz zajedničke 

projekte u oblastima infrastrukture i energetike. Ministar Lukšić istakao je da je Crna Gora 

sa Bosnom i Hercegovinom napravila Sporazum o granici, a što se tiče granice sa 

Republikom Hrvatskom u reonu Prevlake sva pravna i diplomatska sredstva su preduzeta 

u cilju zaštite naše teritorije, uz napomenu da je jedini razlog zbog čega se država Crna 

Gora nije obratila učesnicima tendera za istraživanje nafte i gasa u reonu Prevlake 



činjenica da se njihova imena ne znaju, jer tenderski postupak traje do novembra 

2014.godine. 

Odgovarajući na postavljeno pitanje, ministar Lukšić, istakao je da je motiv zbog čega je 

Crna Gora otvorila ambasadu u Abu Dabiju,  ulaganje Ujedinjenih Arapskih Emirata u našu 

zemlju, kao i činjenica da UAE imaju ambasadu u Crnoj Gori. 

U svom završnom obraćanju članovima Odbora, ministar Lukšić, napomenuo je da Crna 

Gora apsolutno osuđuje svaku vrstu nasilja, kao i da je resorno Ministarstvo  u intenzivnoj 

komunikaciji sa članicama EU, Savjetom za ljudska prava UN, zbog dešavanja na 

Mediteranu. Osvrćući se na dešavanja u Ukrajini, ministar Lukšić, istakao je da stanje u 

Ukrajini podsjeća na stanje u bivšoj Jugoslaviji i da treba zaustaviti događaje koji su u toku 

i to je jedan od motiva zbog čega je Crna Gora uvela sankcije Rusiji, uz napomenu da ne 

smatra da će doći do većeg narušavanja odnosa između dvije zemlje. Ministar Lukšić, 

istakao je da ni on niti jedan građanin Crne Gore, po njegovom saznanju, nije na listi 

nepoželjnih od strane Rusije. 

Ministar Lukšić, istakao je da je izrada Zakona o iseljenicima u završnoj fazi i da očekuje 

da će se isti brzo  naći u skupštinskokj proceduri. 

Nakon konstruktivne rasprave, pristupilo se glasanju o Izvještaju o radu Ministarstva 

vanjskih poslova i evropskih integracija za 2013. godinu. 

Konstatovano je da je u Odboru za međunarodne odnose i iseljenike glasalo ukupno 10 

članova - šest članova glasalo je ZA, tri poslanika PROTIV i jedan poslanik je bio UZDRŽAN. 

Konstatovano je da je u Odboru za evropske integracije glasano ukupno 11 članova – šest 

članova glasalo je ZA, četiri poslanika PROTIV i jedan poslanik je bio UZDRŽAN. 

Konstatovano da je Izvještaj o radu Ministarstva vanjskih poslova za 2013.godinu usvojen 

većinom glasova članova oba odbora. 

Sjednica je zaključena u 16.00 časova. 

 

Sekretar Odbora                Predsjednik Odbora 

za međunarodne odnose i iseljenike   za međunarodne odnose i iseljenike 

 

Vesna Radulović s.r.                      prof. dr Miodrag Vuković s.r. 

 

 

Saradnica u Odboru              Predsjednik Odbora  

za evropske integracije        za evropske integracije 

 

Sanja Bulatović s.r.                Slaven Radunović s.r. 

 

 


